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BALSZEMMEL

KÉTSZER ÖT PERC

Nem akartam hinni a fülemnek. Az egyik nyugati cég munkásai 
mesélték: a nyolcórás műszakban két ötperces szünetet 
engedélyeznek nekik. A két ötperces szünetben lehet WC-re menni, 
ebédelni, levegőt venni, pihenni.

Melyik üzemben? Melyikben? Nem mindegy? Az egyikben! 
Vagy a másikban! Hidd el, másutt sincs másként. Tudod, a multik 
összetartanak, ilyen piti ügyekben nem tesznek egymásnak 
keresztbe. Kinek lenne jó, ha valamilyen meggondolatlan magyarok 
háromszor vagy négyszer öt percet követelnének? Kétszer öt perc, 
punktum!

A két ötperces szünet szépen megvan tervezve, ahogyan egy 
21. századi multinál illik.  Nem csak úgy, hűbelebalázs módjára, 
hanem tőkés racionalitással. Szalag feláll! Szalag pisil! Szalag 
feláll! Szalag eszik! Nagyjából így.

Hogy nem kell most pisilni? Ez magánügy. Demokrácia van, te 
dolgod, hogy mit csinálsz. Még hogy akkor mennél WC-re, amikor 
kell? Ki hallott már ilyet? Nem a szocializmusban élünk! Álljon 
már meg a menet!

Hogy nem lehet öt perc alatt rendesen enni? Miért ne lehetne? 
Így is túlsúlyos Magyarország zöme, te se vagy kivétel! Kevesebbet 
kell enni, tudományosan, de főleg gyorsan! Vissza a szalaghoz, itt 
nincs jó ebédhez szól a nóta!

Nem akartam hinni a fülemnek, de sajnos minden szó igaz. 
Naivan megkérdeztem: miért nem hagyja ott a multit, ha ilyen 
szemét kizsákmányolás folyik? Hova menjek? Nemhogy itt nincs 
más munkalehetőség, de még a környéken se. Pesten van, de ki bír 
minden nap oda-vissza utazgatni?

De, hát itt is folynak építkezések, mondom, oda nem kell 
munkáskéz? Dehogynem, csakhogy azt trükkösen oldják meg. 
Az önkormányzat közmunkás bérért foglalkoztat embereket 
szakmunkában. Más cég meg nem jöhet ide, mert a pályázatokat 
nem ők nyerik el. Úgyhogy, tetszik a multi vagy nem tetszik, 
nincs más.

Nem tudom, észrevették-e, hogy hova megy előszeretettel 
multi? Oda megy, ahol a kormány vagy a helyi önkormányzat 
kinyalja a fenekét. Illetve mit is mondok, szóval, ahol a kormány 
vagy a helyi önkormányzat, vagy mindkettő mindent megtesz 
a munkahelyteremtés előmozdítására. A multi tudja, hogy más 

országokban is vannak kormányok és önkormányzatok, azok is 
körbeudvarolják a multikat, de ha jobb a magyar ajánlat, miért ne 
jönnének ide?

Magyarországon ráadásul vannak autópályák, jó a gulyásleves 
és a paprikás csirke, de főleg itt nincs duma. Nincs osztályharc. 
Nincs sztrájk, nem mennek tömegek az utcára. A szakszervezetek 
nem forradalmat akarnak, hanem legfeljebb tárgyalni. A magyar 
munkás még mindig beéri a német bérek egyharmadával. Kell 
ennél jobb?

A multi mostanság nem csak odamegy, ahova autópálya vezet. 
A multi odamegy, ahol a legtöbbet tudja kisajtolni az emberekből. 
Ahol az emberek örülnek, hogy felveszik őket. Ahol az emberek 
hajlandók rabszolgák lenni. Ahol az emberek csak álmodhatnak 
egy jobb életről.

Mikor e sorokat olvassuk, már tudni fogjuk, hogy az Európai 
Parlament hogyan szavazott a Sargentini-jelentésről. A kormány 
az elmúlt hetekben óriási erővel leplezte le a Sargentini-jelentést, 
mint a migránsok betelepítését akaró erők utolsó, elkeseredett 
támadását. A biztató jövőt is felvázolták. Tavasszal új Európai 
Parlamentet választ Európa, lesz új Európai Bizottság, és akkor 
a mi utcánkban ünnep lesz.

Hát, kérem szépen, én megfordultam néhányszor az Európai 
Parlamentben, és merem állítani, hogy ennél fölöslegesebb, 
ennél élősködőbb szervezetet még nem hordott a hátán Európa. 
A Sargentini-jelentés kétségkívül pofátlan, hazug, mocsok tákolmány. 

Csakhogy az ilyen jelentések be vannak építve az EU génjeibe. 
Az Európai Unió sohasem volt olyan intézmény, ahol az országok 
egyenlő jogokkal, egyenlő esélyekkel vettek részt Európa közös 
jövőjének formálásában. Az EU-t a német és a francia tőke találta 
ki, hogy együtt irányítsák Európát.

A később csatlakozó országok mindegyike tudta ezt. Tudta 
a magyar elit is, amikor 2003-ban keresztül vert egy népszavazást 
és 2004-től beléptette Magyarországot az EU-ba. Tudta 2007-ben 
is, amikor a magyar kormány is aláírta a lisszaboni szerződést, 
a magyar parlament pedig megszavazta. Pontosan tudták, hogy 
a szerződés egy óriási lépés az egységes európai állam megteremtése 
felé. A mostani kormány is tudja ezt, sőt azt is tudja, hogy az olyan 
ötletek, mint a közös védelmi alap, a közös hadsereg lényegében 
a közös állam felé visz bennünket. És mégis megszavazza őket.

Kizárják Magyarországot, mert az Orbán-kormány nem tartja 
be „az európai normákat”? Ugyan már, hülyék is lennének! Nem 
kizárni akarják Magyarországot, hanem megregulázni. Hogy kinek 
van sajtószabadság és kinek nincs, az egyébként is viszonylagos. 
Hogy szabadok-e a civilszervezetek, nos, ez is nézőpont kérdése. 
Hogy lehet egyáltalán jogállamról beszélni ott, ahol a bankok életed 
végéig ellenőriznek és rabságban tartanak? 

A kapitalizmusban, ahol élünk, nem ez a lényeg. A lényeg 
az, hogy nem te döntöd el, mikor kell dolgozni és mikor van szünet. 
És amíg így marad, kétszer öt perc a szabadságod.
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HÍREK 
A VILÁGBÓL

KELL AZ „OROSZ FENYEGETÉS”, MINT EGY 
FALAT KENYÉR

„Mi, Franciaország, Németország, az Egyesült Államok, 
Kanada és az Egyesült Királyság vezetői ismételten kifejezzük 
felháborodásunkat amiatt, hogy március 4-én Salisburyben 
a Novichok elnevezésű idegméreg alkalmazására került sor 
Szergej és Julia Szkripal ellen. Teljes bizalommal fogadjuk 
a brit fél értékelését, miszerint a merényletet az orosz katonai 
hírszerzés követte el.” (https://www.gov.uk)

Az ügy nyilvánvaló kitaláció a James Bond-fi lmek stílusában. 
A valóságban a hírszerzés nem így működik. A nyugati hatalmak 
vezetőinek azonban úgy kell az „orosz fenyegetés” mítosza, 
mint egy falat kenyér. El lehet terelni az emberek fi gyelmét 
a romló életszínvonalról, a nyomasztó menekültválságról. El 
lehet feledtetni, hogy az Európai Unió falai omladoznak. Bele 
lehet fogni azok száját, akik megkérdik: miért is hadakozunk 
Oroszor-szág ellen, amikor csak kárunk származik belőle?

POLGÁRHÁBORÚ LESZ NÉMETORSZÁGBAN?

Az egykori NDK, a kelet-német országrészek lakosainak 66 
százaléka elutasítja, hogy Németország migránsokat fogadjon 
be, míg a nyugat-német tartományok lakosainak 53 százaléka 
támogatja. (https://www.dw.com)

Németország keleti részének lakosai 30 évvel az egyesítés 
után is rosszabbul élnek, mint a nyugat-német részeken élők. 
A migránsok jelentős részét is ide telepítette a Merkel-kormány. 
A németek közül egyre többen utasítják el illegális migránsok 
befogadását, a Merkel-kormány viszont ragaszkodik ahhoz, 
hogy Németország nyitott ország maradjon. A feszültség nő.

KIKET AKAR AZ USA BOMBÁZNI?

Szeptember 4-19 között 19 ország részvételével nagyszabású 
légi hadgyakorlat folyik Csehországban Ample Strike 2018 
elnevezéssel. Az USA a hadgyakorlatra Európába ve-zényelt 
B-52 Stratofortress hadászati bombázókat. (https://tass.ru)

Az ügyben Magyarország többszörösen is érintett. A magyar 
légierő is részt vesz. Pápán óriási NATO-légibázis van. 
Csehország pár száz kilométerre van innen. Jogos a kérdés: 
kiket bombázna az USA háború esetén?

LUHANSZK ÉS DONYECK NÉPE DÖNTSÖN 
A NAGYHATALMAK HELYETT!

Az USA fegyvereket, köztük nehéz fegyvereket szállít 
Ukrajnának. 30-40 ezer ENSZ-katonát akar a keleti 
tartományokba küldeni, azaz gyakorlatilag megszállni Ukrajna 
keleti tartományait. – nyilatkozta Szergej Lavrov orosz 
külügyminiszter. (https://tass.ru)

A nagyhatalmak Minszkben megállapodtak az ukrajnai 
konfl iktus rendezéséről. Ez köte-lezi a feleket a háború 
leállítására és a keleti tartományok különleges státuszának 
biztosí-tására. Ukrajna nem tartja be, az EU pedig szemet huny 
felette. Eközben nyilvánvaló, hogy sem Luhanszk, sem Donyeck 
népe nem akar Ukrajnában maradni.
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NÁLUNK
TÖRTÉNT

HÁT, MINISZTER ÚR, EZ ÉDES KEVÉS!

A kormány számára kiemelten fontos a hazai almatermesztés 
jövője, hiszen az almatermelők az élelmiszer előállításáért 
dolgozó szereplők között a legkiszolgáltatottabbak. A tárca 
ezért támogatja a gazdák minden olyan törvényes 
érdekérvényesítő tevékenységét, amely a méltányos almaátvételi 
árak elérését szolgálja – nyilatkozta Nagy István agrárminiszter. 
(www.magyarhirlap.hu) (MTI Fotó: Soós Lajos)

Hát, Miniszter úr, ez édes kevés! A kormánytól azt várjuk, 
hogy támogassa a magyar gazdák összefogását, szövetkezetek 
létrejöttét, saját feldolgozó üzemek létrehozását.

A TŐKÉST CSAK A PÉNZ ÉRDEKLI

Aggódnak a túlmunka mértéke miatt a Magyar Szakszervezeti 
Szövetség közlekedési tagozatának tagszervezetei, miután 
az ágazatban csaknem általánossá vált, hogy a járművezetőket 
és a forgalmi dolgozókat akár évi háromszáz óra túlmunkára 
kötelezik, így az emberek 12 helyett több mint 13 hónapot 
dolgoznak. Ez veszélyes üzem, ahol a kimerült emberek 
bármikor súlyos balesetet is okozhatnak. (https://szakszervezetek.
hu/kozlemenyek/15364-magyar-szakszervezeti-szovetseg-a-
kozlekedesi-dolgozok-tulterheltsege-barmikor-tragediahoz-
vezethet)

A tőkés érdeke az, hogy a dolgozót a lehető legtöbb ideig a lehető 
legkevesebb pénzért dolgoztassa. Nem érdekli dolgozók élete, 
egészsége, csak a pénz. Ez ellen kell harcolnunk. Dolgozóknak, 
szakszervezeteknek, pártoknak. A Munkáspárt támogatja 
ezt a harcot.

A JÓ ÚT KÖZÜGY. MIRE VÁR MÉG A KORMÁNY?

Csak a magyar közúthálózat 10-15 százaléka van jó, megfelelő 
állapotban – írja az Euronews a Magyar Közút Zrt. szóvivőjére 
hivatkozva. Pécsi Norbert szerint az utakat folyamatosan 
javítják, de a közúthálózat mintegy 52 százalékán csak a teljes 
felújítás jelent megoldást. (https://24.hu)

A magyar utak alapvetően pocsékok. Elég egy laza 
összehasonlítást végezni az osztrák utakkal. Ott több az eső 
és a hó, az utak még sincsenek szétmosva. Az utakat ott más 
szabvány szerint jobb anyagokból és jobb tervekből építik meg. 
A jó út közügy. Mire vár még a kormány?

A BÉRTÁRGYALÁSOKRA SZÜKSÉG VAN!

A Liga Szakszervezet bírálja Parragh László a Magyar 
Kereskedelmi és Iparkamara MKIK elnökének kijelentését, ami 
szerint a megváltozott munkaerőpiaci helyzet (munkaerőhiány) 
miatt csökken a minimálbér megállapításáról szóló tárgyalások 
szerepe. (www.liganet.hu)

A kormány, a munkaadók és a munkavállalókat képviselő 
szakszervezetek közötti tárgyalás a munkásmozgalom egyik új 
vívmánya. Messze nem csodaszer, de lehetőség a beleszólásra 
a bérek megállapítására. A tőke vissza akarja szorítani ezt 
az intézményt! Ne engedjék! Ne engedjük!
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   EZ TÖRTÉNT    EZ TÖRTÉNT 
A MUNKÁSPÁRTBAN

MUNKÁSPÁRT A BOLYOKI 

VIGADALMON

AZ EMBEREKÉRT MINDENNAP 

KI KELL ÁLLNI!

SZOLNOK: ÍZLETT 

A MUNKÁSPÁRTI GULYÁS

MUNKÁSPÁRT

Mezőtúron időközi egyéni választókerületi képviselő választást 
tartottak vasárnap.  A választók 22,4 százaléka szavazott. 
Képviselőnek az MSZP jelöltjét választották. Biró Imre, 
a Munkáspárt jelöltje 1,98 százalékot kapott. 

Megmutattuk, hogy a Munkáspárt az emberek mellett van 
Mezőtúron is. Más pártok erre sem vállalkoztak, pedig 
az emberekért mindennap ki kell állni, nem csak négy évente 
egyszer. Köszönet a Munkáspárt jelöltjének és szervezeteinek 
a munkáért, a kitartásért. Gratulálunk az eredményhez.

Ózdon, a város bolyoki kerületében rendszeresen megtartják 
a Bolyoki Vigadalom elnevezésű rendezvényt. Az idén először 
látogatott el ide Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke és Karacs 
Lajosné alelnök. Kónya Béla, KB-tag és Török Sándor ózdi elnök 
kíséretében felkereste az ózdi Filmtörténeti Élményparkot, ahol 
interjút adott a helyi televíziónak. Ózd szebb jövőt érdemel. 
Még sokat kell tenni a városért – mondotta.

A párt országos és helyi vezetői, illetve a miskolci pártszervezet 
képviselői találkoztak az ózdi párttagokkal. Balogh István, 
a párt térségi koordinátora szólt a térség helyzetéről, majd élénk 
vita alakult ki a párt lehetőségeiről.
A Bolyoki Vigadalom során a párt elnöke találkozott Riz 
Gáborral, a térség országgyűlési képviselőjével és Farkas Péter 
Barnabással, Ózd alpolgármesterével.

Szeptember 7-9-én 20. alkalommal rendezték meg a Szolnoki 
Gulyásfesztivált. A Tiszaligeti Sétányon az idén is ott volt 
a Munkáspárt csapata Bencsik Mihály megyei elnök vezetésével. 
A munkáspárti babgulyás ezúttal is sikert aratott. A szakácsok 
nevét is eláruljuk: Balogné Eszter és Szilágyi Sándor.
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LEGFONTOSABB AZ EMBER!
Ez évben budapesti augusztus 20-i 
ünnepségét a XV. kerületi piacon 
tartotta a Munkáspárt. Kerezsi László, 
a Munkáspárt polgármesterjelöltje itt 
ismertette programját:

Ezen a választáson engem ért 
az a megtiszteltetés, hogy a Magyar 
Munkáspártot és a szimpatizánsainkat 
képviselhetem – mondta. Köszönöm 
mindenkinek aki aláírásával támogatta 
a jelölésemet. 

Külön köszönetet mondok azoknak, 
akikkel személyesen tudtam beszélgetni 
a kerület jelenlegi helyzetéről, gondjairól 
és a megoldandó problémákról. Sokan, 
sok információt adtak. Elmondták a jó 
dolgokat és elmondták a saját gondjaikat 
is. Szóba kerültek a szükséges és 
lehetséges megoldások. 

Úgy vélem, a kívülről jövő ember 
a helyiek tapasztalatait fi gyelembe véve sokszor más 
megoldásban látja az előrelépést, mint az aki benne él és nap 
mint nap szembesül egy-egy megoldandó feladattal.

Sok minden jó történt a kerületben az elmúlt években. Ami 
jó, azt meg kell őrizni, vigyázni kell rá. Folytatni kell azokat 
az elkezdett munkákat, ami a kerületben élők élet körülményeit 
javítja, de új dolgokat is kell csinálni.
• Lakásügyek területén állami forrásokból folytatnám 

a lakótelepi házak korszerűsítését, szigetelését, sok 
családnak ezzel jelentős költségcsökkentést elérve.

• A lebontott üzemek telkein, valamint az eddig nem 
hasznosított szabad szovjet katonai területeken kis költségű 
és korszerű technikájú, környezettudatos bérlakások 
építését és szociális otthon építését kezdeményezném.

• A vásárcsarnok és piac azonnali felújítása szükséges.

• Megválasztásom esetén sok ismert probléma 
megszüntetésére intézkednék vagy tennék javaslatot 
az egészségügy, a közlekedés, utak, parkok, egészséges 
életmód elősegítése témakörökben.

• Felhasználnék minden lehetséges módot arra, hogy 
a lakosság véleményét, elvárásait és igényét megismerjem.

• Kész vagyok együttműködni mindenkivel, aki a kerületért 
tenni akar. De senkivel sem fogok együttműködni, aki 
a palotai emberek ellenére cselekszik.

Szerintem legfontosabb az ember. 
Meggyőződésem, hogy a város vezetésén, a polgármesteren 
múlik, hogy minden ember jól érezze magát a kerületben. 
Az a célom, hogy minden kerületi lakos azt mondja, szeretek 
a 15. kerületben lakni. Bízzunk egymásban! Tegyünk együtt 
a cél megvalósulásáért!

A SZEGÉNY EMBER GYERMEKE IS NYARALHASSON
Beszélgetés Kerezsi Lászlóval, a Munkáspárt XV. kerületi polgármesterjelöltjével

Mi a Munkáspárt célja az időközi választáson?

A Munkáspárt a dolgozók, a munkások, az egyszerű emberek, közte 
a számtalan nyugdíjas képviseletére törekszik minden választási 
küzdelemben. Bennünk nem csalódtak, sőt itt a XV. kerületben még 
most is emlegetik a valamikori pártunk, önkormányzati képviselőnk 
tartalmas munkáját. Fontos volna, hogy a Munkáspárt részese 
legyen, érdemben befolyásolja a kerület társadalompolitikai életét. 
A Munkáspárt nyíltan „harcol”, nem bújik civil szervezetek mögé. 
A polgármesteri tevékenység embert próbáló munka, van 
Önnek ehhez felkészültsége?

Környezetvédelmi üzemmérnöki és pénzügyi végzettségem 
predesztinál a feladatra. Talán az is fontos, hogy a kerület 

költségvetésének többszörösét jelentő pénzügyi gyakorlatot 
szereztem. Talán az is fontos, hogy több cikluson keresztül 
dolgoztam önkormányzati testületben. Értem és érzem 
a felelősséget.

Napok alatt összegyűlt a szükséges ajánlás. Milyen 
tapasztalatokkal találkozott?

Köszönöm a XV. kerületiek bizalmát. A Fő tér volt az én 
„harcálláspontom”. Sajnos a kampány ezen szakaszában a riválisokkal 
nem találkoztam. Az állampolgárok sok muníciót adtak. Volt elismerő 
szó is. Többen panaszkodtak a kerület úthálózatának minőségére. 
Nem fogadják el, hogy a felújítást évek óta egy csatornaprogrammal 
halogatják. Sőt a Mogyoród útján élők az utcájuk állapotát tragikusnak 
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vélik. Újpalotaiak a parkolás ellehetetlenülésére panaszkodtak. 
Megoldást csak a zöldfelület érintetlenségével tudok elképzelni.

Aggódva említették, hogy a Deák Ferenc utcában építendő (már 
elkezdett, de a jelek szerint félbehagyott) új orvosi rendelő helyzetének 
tisztázását szeretnék. Nem hagyták szó nélkül a kerület beépítetlen 
magán- és közterületein a parlagfűirtás szigorú ellenőrzésének 
szükségességét.

Van olyan kérdés, ami nagyon megérintett? Igen! – és ez 
a nyári napközis tábor ügye. A gyerekek – és ezek döntően 
nagyon hátrányos srácok – részére az étkezés biztosított. Nem 
tartom szerencsésnek azonban, hogy nyáron a kánikulában 
a gyerekek a mű-fű melegét „élvezzék”. Új helyszín megtalálását 
szorgalmaznám.

Foglalkozik-e a kerület döntési kompetenciáján túlnyúló 
kérdésekkel is?

Két olyan ügyet is említhetek, ami a kerület lakosságának 
pénztárcáját közvetlenül is érinti. Egyfelől támogatok minden 
energiatakarékos fejlesztést, beruházást. Meghatározó állami 
támogatással kell megvalósítani a panel épületek külső 
hőszigetelését. Másodsorban a lakásokban teljeskörűen 
szabályozhatóvá és mérhetővé kell tenni a felhasznált hőenergiát.

Végezetül, egy – az Ön felfogásától eltérő – önkormányzati 
testülettel tud majd együtt dolgozni?

Természetesen. A testület összetétele olyan, amilyen. Most 
a lakosság polgármestert választ. Bárki is győz, annak 
a kerület érdekében a legjobb tudása alapján, méltósággal és 
tisztességesen, illetve becsületesen kell a testülettel együtt 
dolgoznia. Az ígéretem lényege a teljes átláthatóság.

B  I

BUDAPEST XV. KERÜLET IDŐKÖZI POLGÁRMESTER-VÁLASZTÁS JELÖLTJEI

C  S  – 
F   

L  T  – 
F -KDNP

N  A  – 
RÁSZORULÓKAT 
TÁMOGATÓK 
EGYESÜLETE 
M  S  
MK  L  – M  M

SZAVAZZON A MUNKÁSPÁRTRA! SZAVAZZON KEREZSI LÁSZLÓRA!
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TUDTAD? NEM TUDTAD? MOST MÁR TUDOD!TUDTAD? NEM TUDTAD? MOST MÁR TUDOD!
BUDAPEST LEGMAGASABB LAKÓHÁZA

Tudtad, hogy Budapest legmagasabb lakóháza Újpalotán, 
a Nyírpalota utca 71. szám alatt van? Ez a ház egy év alatt, 1975-
ben épült fel. A tetején hatalmas víztartályok vannak, a házban 
pedig műteremlakások épültek. 

RÁKOSPALOTAI VÁROSHÁZA

Tudtad, hogy a rákospalotai városháza 1912-ben eredetileg 
szállodának épült? A Vigadót 1912-ben építtette Feith Gábor, 
egy tehetős helyi vállalkozó, aki számos nagy nevű épület, így 
a Közvágóhíd és a régi Fóti úti zsinagóga kivitelezője is volt. 
Az eredetileg szórakoztató központnak szánt épületben 
nyitásakor étterem, kávéház, táncterem is helyet kapott. 
Megvételéről 1914-től folytatott tárgyalást a község, 1919-ben 
be is költöztek a hivatalok, az üzlet mégis csak 1923-ban jött 
létre. Ekkor vásárolták meg városháza céljaira.

BLAHA LUJZA HÁZA

Tudtad, hogy Rákospalotán, a Sín utcában volt Blaha Lujza, 
a XX. század első évtizedei színészkirálynőjének háza? 
Ez a ház később Turay Ida háza lett.

ITT SZÜLETETT TURAY IDA

Tudtad, hogy Rákospalotán született 1907-ben Turay 
Ida, a második világháború előtti magyar fi lmek ismert 
csillaga? Derűs megjelenésével, kellemes énekhangjával, 
kedves humorával kezdetben naivaként, később bölcs, 
idős hölgyek megformálásával aratott sikereket. Turay Ida 
olyan fi lmsikereknek volt részese, mint az Ez a villa eladó, 
a Pesti mese, A kölcsönkért kastély, az Egy szoknya, egy 
nadrág, a Janika (amit férje kifejezetten az ő számára írt),
a Déryné, a Csínom Palkó, az Állami Áruház vagy éppen 
a Te rongyos élet.
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MÁRCIUS 28.  A MUNKÁSPÁRT 26. KONGRESSZUSA

Erős Munkáspártot! Így fogalmazta meg a Munkáspárt fő teendőjét a múlt szombaton a Magyar Munkáspárt 26. kongresszusa.  Célunk, 
hogy a Munkáspárt legyen aktív szereplője a belpolitikai harcnak, legyen képes gyors elemzésre, gyors reakcióra és gyors akcióra. 
Célunk, hogy a Munkáspárt 2018-ra legyen politikailag és szervezetileg jelen mind a 106 egyéni országgyűlési választókerületben és 
rendelkezzék képviselő jelölttel. A fórum felhívást fogadott el abból az alkalomból, hogy 70 esztendeje szabadult fel hazánk a német 
megszállás és a fasizmus alól. A párt elnöke további négy évre egyhangú döntéssel Thürmer Gyula lett.
 
MÁRCIUS 28. AZ ÚJ KÖZPONTI BIZOTTSÁG 
ELSŐ ÜLÉSE

A párt alelnökévé és egyben az Elnökség tagjává 
választotta Karacs Lajosnét és Bencsik Mihályt. 
Az Elnökség további tagja lett dr. Frankfurter Zsuzsanna, 
dr. Hajdu József, Kajli Béla, Kovács István, Nagy 
Attila.  A Központi Bizottság a KB titkárává választotta 
dr. Hajdu Józsefet.  Karacs Lajosnét kinevezte a párt 
gazdasági vezetőjévé.

 

MÁJUS 15. A MUNKÁSPÁRT ÚJ 
KÖZPONTI SZÉKHÁZÁNAK 
MEGNYITÁSA.
A megnyitón jelen voltak az Orosz 
Föderáció, a Belarusz Köztársaság, 
a Kubai Köztársaság, a Venezuelai 
Bolivári Köztársaság, a Vietnami 
Szocialista Köztársaság és a KNDK 
vezető diplomatái.

 

MAGYARORSZÁG

ÚT A 27. KONGRESSZUSIGÚT A 27. KONGRESSZUSIG
E    8-      M  M  27. . N  ,   

  . 2015          . V   
,   ,   . D  , , . I   

      !
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MUNKÁSPÁRT

JÚNIUS 22-28. A MUNKÁSPÁRT KÜLDÖTTSÉGE 
KUBÁBAN

A Kubai Kommunista Párt meghívására Kubába látogatott 
a Munkáspárt küldöttsége. Thürmer Gyula elnök mellett 
Frankfurter Zsuzsanna, az Elnökség tagja és Pilajeva Marina, 
a KB tagja, külügyi felelős vettek részt. A delegációt fogadta 
Ramon Balaguer Cabrera, a Kubai Kommunista Párt Központi 
Bizottságának titkára, Ana Teresita Gonzalez külügyminiszter-
helyettes, Ana María Marí Machado, a Kubai KP KB tagja, 
a Nemzetgyűlés alelnöke. Oscar Martinez Cordovés, a Kubai KP KB Külügyi Osztályának helyettes vezetője, Kenia Serrano Puig, 
az ICAP elnöke és mások. A küldöttség felkereste a José Marti Emlékművet és Múzeumot, megtekintette a Forradalmi Múzeumot 
és a Che Guevara Emlékházat.

JÚLIUS 13. „AKARJUK EGYÜTT A NORMÁLIS 
ÉLETET!” ELNEVEZÉSŰ ALÁÍRÁSGYŰJTŐ 
KAMPÁNY INDITÁSA.

Thürmer Gyula bejelentette: A Munkáspárt programja 
a normális élet megteremtése. A Munkáspárt 
aláírásgyűjtési akciót indít. Hívunk mindenkit: akarjuk 
együtt a normális életet! Írjuk alá a Munkáspárt 
felhívását, mutassuk meg, hogy mi vagyunk többségben, 
a normális életet akaró normális emberek! Az akció 
országszerte, így Borsodban is elindult.
 
JÚLIUS 20. AZ ALÁÍRÁSGYŰJTŐ AKCIÓHOZ 
CSATLAKOZTAK A MEGYEI SZERVEZETEK, 
KÖZTÜK A CSONGRÁD MEGYEI 
SZERVEZET SZABÓ JENŐNÉ MEGYEI 
ELNÖK VEZETÉSÉVEL.

 

AUGUSZT US 19. A F EH ÉRVÁ R I Ú T I 
VÁ SÁ RCSA R NOK ELŐTT Ü N N EPELT 
A M U N K Á SPÁ RT AUGUSZT US 20 -A 
ELŐE ST É J ÉN. 

A kormány kezdeményezze az EU-ban új EU-politika 
elfogadását a migráció ügyében. Egy, az EU állítson 
le minden politikai, katonai és egyéb beavatkozást 
Szíriában, Irakban, Afganisztánban. Koszovót adják vissza 
Szerbiának. Kettő, az EU indítson széles gazdaságfejlesztő 
programokat ezekben az országokban a foglalkoztatottság, 
a jólét növelésére. A program költségeit a multinacionális 
vállalatok fi zessék meg abból az extraprofi tból, amelyet az 
elmúlt évtizedekben, ezekben az országokból megszereztek. 
Három, amíg magyar területen vannak, a kormány teremtsen 
emberhez méltó feltételeket. Ennek költségeit az EU-val 
fi zettesse meg.– jelentette ki a párt elnöke.

::::::::::::::::::: BBBBBBBBBBBBBBBBBB OOO
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BESZÉLŐ KÖVEKBESZÉLŐ KÖVEK
Budapest tele van történelmi helyekkel, köztük számos olyan 
középülettel, amelyek a magyar munkásmozgalom történetéhez 
kötődnek. Az épületek funkciója többnyire már megváltozott. 
Esetenként az utcák és terek neve is megváltozott. Lassan 
elmennek azok, akik még felidézhetik a történelmet. Induljunk 
közös sétára! Mi marad a munkásmozgalmi Budapestből?

BUDAPEST, XI. VILLÁNYI ÚT 11–13. 
ITT MŰKÖDÖTT AZ MSZMP BUDAPESTI OKTATÁSI 
IGAZGATÓSÁGA

Budapest XI. kerülete, Újbuda ma a főváros legnépesebb, 
nagyon felkapott kerülete. A mai városrész azonban nagyon 
fi atal: csak a XX. század kezdetétől és különösen az I. 
világháborút követően kezdett benépesülni. A mai Villányi 
utat az 1920-as években kezdték kiépíteni. Akkoriban a Szent 
Imre herceg útja nevet viselte, és csak 1953-ban lett Villányi 
út. Érdekes, hogy ezt még nem keresztelték vissza. Legalábbis 
eddig nem.

1972 októberében kezdte meg munkáját a Villányi úton 
az MSZMP Budapesti Bizottságának oktatási igazgatósága. 
A pártoktatás mindig fontos szerepet játszott a magyar 
munkásmozgalomban. A szocializmus évtizedeiben 
a kormányzó MSZMP az oktatási intézmények egész hálózatát 
építette ki. Az 1970-es évekig minden megyében létesültek 
oktatási igazgatóságok, amelyek a politikai oktatás valamennyi 
intézményét összefogták.

A politikai képzés két irányban folyt, a tömegoktatásban és 
a káderképzésben. A párt tömegoktatásában évente kb. 550 000-
en vettek részt. Közülük 400 000 fő párttag, ez a párttagságnak 
kb. 47 százaléka. 

A káderképzés egyik területe a állami élet, a társadalmi 
szervek, a gazdálkodó egységek vezetőinek, felelős 
munkatársainak politikai képzésére és továbbképzésére szolgált. 
Ez volt a Marxizmus-Leninizmus Esti Egyetem. Hároméves 
általános tagozatán az egyetemi-főiskolai diplomával nem 
rendelkezők ismerkedtek a marxizmus-leninizmus elméletével 
és tudományágaival. A kétéves szakosított tagozatán 
a felsőfokú állami végzettségűek bővíthették meglévő fi lozófi ai, 

politikai gazdaságtani, munkásmozgalom-történeti tudásukat. 
A Marxista-Leninista Esti egyetemeken évente kb. 43 000 
fő tanult.

A Villányi úti intézmény a budapesti Marxizmus-Leninizmus 
Esti Egyetem és a budapesti pártbizottság két pártiskolájának 
összevonásából jött létre, összevonták a tanszékeket is, 
s az igazgatóság keretei között fi lozófi a, politikai gazdaságtan, 
gazdaságpolitika, magyar és nemzetközi munkásmozgalom 
története, pártépítés és vezetésismeret, esztétika, valamint 
szociológiai tanszék alakult. 

A tanszékek mintegy hétszáz tanárt fogtak össze. A tanárok 
között kevés volt a függetlenített, a többség szerény tiszteletdíjat, 
óradíjat kapott a munkájáért. Voltak közöttük akadémikusok, 
különböző tudományterületek kiválóságai, az MSZMP 
Központi Bizottsága Politikai Főiskolájának és az állami 
egyetemeknek egyetemi tanárai, docensei, pártmunkások, 
társadalomtudományi kutatók.

Az oktatási igazgatóság szervezte az oktatást az öt hónapos 
és az egyéves pártiskolán, valamint a továbbképző 2-4-10 
hetes tanfolyamokon. Irányították az esti egyetem általános és 
szakosító tagozatainak, valamint a speciális kollégiumoknak 
a tanulmányi-oktatási munkáját. Segítették a budapesti 
tömegpropagandát, legfőképp a propagandisták felkészítésével, 
továbbképzésével. 

A csúcsidőben a hallgatók száma meghaladta a 10 ezer főt. 
Nem tévedés! 10 ezren tanultak itt ilyen vagy olyan oktatási 
formában. Sok ember a napi munka mellett itt, a Marxizmus-
Leninizmus Egyetem Szakosított tagozatán szerezte meg első 
diplomáját. 

A Villányi út egykori tanárai közül dr. Hajdu József ma 
a Munkáspárt Elnökségének tagja. Várkonyi György egykori 
igazgatóhelyettes is a Munkáspárt tagja volt, de már nincs 
közöttünk. A közelmúltban hunyt el Hegedüs Sándor, aki 
szintén oktatott a Villányi úton, és sok írása jelent meg később 
a munkáspárti sajtóban.

A rendszerváltás során az egykori MSZMP-vagyont 
mindenféle jogi megoldással igyekeztek az MSZP-be 
vagy legalábbis az MSZP közelébe átjátszani. Az épület 
jelenlegi tulajdonosa a Villányi úti Konferenciaközpont és 
Szabadegyetem Alapítvány, amely 1990. július 1-jén jött létre. 
Az alapítvány egyik alapítója az MSZP volt. Az épület termeit 
ma bárki bérelheti. 

A Villányi úti épületnek van kötődése a Munkáspárthoz. 1999. 
február 6-án itt tartotta a Munkáspárt 18. kongresszusának első 
napját. A kongresszus a 600-as teremben ülésezett, mellette a 300-
as teremben a fi atalok gyülekeztek, és osztogatták Lecsó című 
újságjukat. Vendégként részt vett a kongresszuson Farkasné Bita 
Anna, az MSZOSZ Baloldali Munkásplatformjának vezetője, 
mert akkor még ilyen intézmény is létezett az MSZOSZ-ben.  
Ott volt Nádai László, az IPOSZ alelnöke, Bányász Rezső, 
a Semleges Magyarországért Alapítvány elnöke, Baranyi Ferenc 
költő. Az ülés megnyitásakor fúvószenekar játszott egyveleget 
mozgalmi dalokból, este a Brillantin együttes nosztalgia-
zenéjére táncoltak a küldöttek. A kongresszus felhívást tett 
közzé az önkormányzatok megőrzéséért, valamint elfogadta 
a párt rövid távú feladatairól szóló határozatot, amelyben 
egyebek között a Munkáspárt hosszú távú programjának 
kidolgozását határozta el. 

A Munkáspárt 27. kongresszusa is ebben az épületben lesz 
2018 decemberében,

TÖRTÉNELEM
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